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 7.7.2023  תשפ"ג  תמוזבי"ח  פנחס  שבת פר'                                        55-3גיליון מס'  –קיבוץ לביא בס"ד, 

 daflavi@lavi.co.il  -דואר אלקטרוני

 

 
 פרשת "פנחס" 

נחס קינא לה' וזוכה לגמול בשל כך. מהי הקנאה ומדוע היא חיובית? ובמה היא שונה מהיחס לקנאה בתרבות שלנו, פ
 ?שנתפסת כשלילית

 :מושג ה'קנאה' מתברר בפרשתנו כמושג חיובי

ֹ פִּ " א כִלִּיתִי אֶת בְּנֵי יִשְׂרָאֵל  נְחָס בֶּן אֶלְעָזָר בֶּן אַהֲרֹן הַכֹּהֵן הֵשִׁיב אֶת חֲמָתִי מֵעַל בְּנֵי יִשְׂרָאֵל בְּקַנְאוֹ אֶת קִנְאָתִי בְּתוֹכָם וְל
חֲרָיו בְּרִית כְּהֻנַּת עוֹלָם תַּחַת אֲשֶׁר קִנֵּא לֵא�הָיו וַיְכַפֵּר עַל בְּקִנְאָתִי, לָכֵן אֱמֹר הִנְנִי נֹתֵן לוֹ אֶת בְּרִיתִי שָׁלוֹם, וְהָיְתָה לּוֹ וּלְזַרְעוֹ אַ 

 ."בְּנֵי יִשְׂרָאֵל

 .חטאו בחטא השיטים, זוכה ל'ברית שלום' אלוקית אשר תלווה אותו זבי אשר חס אשר קינא לד' והרג את זמרי וכפנ

ולנו מחנכים את ילדינו שלא לפעול מתוך קנאה בחבר  בתרבות העכשווית, מקובל לחשוב על מושג הקנאה כמושג שלילי. כ
 .או באח, שלא לתת לדחף הרגשי של הנקמה הנובעת מהקנאה לשלוט על מעשינו

על כן, יש לעיין על איזו 'קנאה' מדברת התוה"ק בצורה כה חיובית, עד כדי הבטחת 'ברית שלום' למי שהרג אנשים מתוך  
 הרב ברוך אפרתי                                                                                                                              ד'.קנאה ל

 

 

 ת לעט מע 
בלי שהתכוונו, יצא שבשבוע הקרוב, ביום שלישי, נתעסק ונתעמק בענייני חינוך משמעותיים. אחר  –שבוע של חינוך 

הצהריים, תתקיים שיחת חברים בנושא מינוי מרכז החינוך ובערב תתקיים אסיפה בנושא עבודת נוער בתשלום. אפשר 

וים שתהיה השתתפות ערה של הורים  למצוא קוים משותפים לשני הנושאים, כל אדם על פי דעתו ומחשבותיו. אנו מקו

 (בהווה, בעתיד ובעבר) ושל שאר החברים, בדיונים חשובים אלו. מחכים לראותכם! 

משפחת  תוכנית השקעות: מתקדמים בביצוע תוכנית ההשקעות כפי שאושרה באסיפה. בזמן הקרוב יתחיל שיפוץ בבית 

בן ישר לשעבר, לטובת בית קבע למשפחת יעקבס. כמו כן,  משפחת  וולפה, לטובת בית קבע למשפחת מוראדי ושיפוץ בבית 

 ל. "נחמחנה  מכינים כרגע את המשך פרויקט החלפת הגגות במקומות הנצרכים ומסיימים את ביצוע הקמת החניה בשכונת 

כנס הנהגות של הקיבוץ הדתי, יתקיים בעוד כשבוע וחצי במלון בלביא. בכנס ישתתפו נציגים מכל הקיבוצים, שנבחרו על  
ידי מזכירויות הישובים. הכנס ימשך יומיים ויעסוק בנושא "חידוש שליחותנו". מלביא ישתתפו בכנס: ציפי סטרשנוב,  

ן. תוצאות הכנס יהוו בסיס להצעות החלטה למועצת הקבה"ד דורון קליין, אריאלה סיטסמר, רפא גנות ונופר קור 
 שתתקיים לאחר החגים. 

אנו נכנסים היום לימי "בין המיצרים", כשהרוחות בעם סוערות והמצב הבטחוני מתוח. נקווה שנלמד כולנו מההיסטוריה  

 . של עמנו ונגיע במהרה להרגעת הרוחות ולאחדות פנימית שתאפשר לנו להמשיך ולצעוד קדימה

 שבת שלום תמר שורק                                                                                                                  

 

 

 

 מהמזכירות 
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 האסיפה הקודמת 

 התקבלו ההחלטות הבאות: 21.06.2023באסיפה שהתקיימה ביום רביעי בערב, ב' תמוז, 

 להשכרת דירות. אושר להקים ענף 

 נבחרו: 

 לנציגי ציבור להנהלת מפעל הרהיטים: ענר עמירם, עוז ריכטר, יחיאל שפר. הבא בתור: רוני רוזנצוייג. 

 אושרה מועמדותה בת שבע קריטל.-למרכזת ועדת מעורבות

בתור: הודיה   לחברי ו.קליטה (מרכז אייל רייס): שרית וינטר, יאיר ידעי, אריאל רומם, חרות שוורץ ושקד ששון. הבאה 
 מולאי. 

לחברי ו. דת (מרכז רועי שימרון*: רעות גולד, נחמיה דיאמונד, מוריס הינדן, יהונתן ליפניק, מייקל קריסטל ונגה שירן. הבא  
 בתור: אלון פרנק. 

 ה האסיפה הקרוב

 רג). (יוה"ר מאיר רוזנב 20:30שעה  11.07.2023באסיפה הקרובה שתתקיים אי"ה ביום שלישי בערב כ"ג תמוז, 

 סדר היום: 

 החלטות קודמות. 

 מציגה הנהלת חינוך.   -עבודת נוער

 הודעות. 

 שבח ילון שאילתות                                    

 הודעות 

 בקשה מענף הבגד 

ההפרטה של שרותי ענף הבגד עומדת  על סדר היום כחלק מתהליך השינוי. ההחלטה בעניין לא התקבלה כמובן, אך סביר  
 להניח כי הנושא יעלה להחלטה בעתיד הלא רחוק. 

על מנת ללמוד את הנושא ולקבל מושג לגבי כמויות כביסה שצורכות משפחות בהרכבים שונים, אנו מבקשים לערוך 'ניסוי',  
 עבורו נזדקק למשפחות מתנדבות.

לנהל רישום מצטבר של המתנדבים יתבקשו לשקול את הכביסה הנקייה באמצעות משקל שיוצב בסמוך לתאי הכביסה ו 
 חסויים.  והכמויות (שבועי, חודשי וכו'). איסוף המידע יהיה דיסקרטי, והפרטים האישיים יישאר

 נדרשים מתנדבים להשתתף בניסוי !  המאמץ קטן, החשיבות רבה.   –בקשתנו 

 נא לפנות אלי ואעדכן אתכם כיצד יתנהל הרישום.  תודה מראש !  – מוכנים 

אריאן פוקס                            

 מוועדת ענפי השירות 

אנו שמחים לבשר שהשלב הראשון בפרוייקט הסבת הקיטור עבר בהצלחה. בשלב זה עברנו לחמם מים ע"י גז והקטנו  

משמעותית את צריכת האנרגיה אשר היתה נהוגה עד היום. כחלק מהתהליך בענף הבגד ותקלות חוזרות ונשנות של 

יבשנים גדולים. אנו שמחים להגיד כי יכולות    2מכונות כביסה חדשות ו  3 - ת המכבסה התחדשה ב המכונות הותיקו

הכביסה כיום השתפרו משמעותית והעלו את פוטנציאל ההכנסות העתידיות.בענף המזון עברנו לשימוש במכונת שטיפה  

 וסירים חשמליים החוסכים מים ואנרגיה רבה. 

ז הקיימת ביטלנו את צוברי הגז הישנים בחד"א ואנו עתידים להחליף בשבועות  במהלך התהליך שיפרנו את צנרת הג

הקרובים את צוברי הגז בענף הבגד(במקום הישנים הקיימים היום) לחדשים ובטיחותיים יותר.השלב הבא הוא פינוי  

לייה, הענפים השונים  והסדרת אזור הקיטור הישן שלב זה ינוהל ע"י ועדת תכנון בשיתוף עם ו.ענפי השירות, בניין, חשמ

     ושיתוף הציבור.

אנחנו רוצים להודות למספר אנשים שעבדו קשה כדי שהשינוי הנ"ל יצא אל הפועל, לאנשי הבניין והחשמלייה לאור לווין  

 וחנה עמירם שהניעו את הפרוייקט לתמר שדחפה וסייעה ולשאר השותפים שהתייעצנו עמם ועזרו לנו בדרך. תודה רבה! 

 ענפי השירות   ו.   מתניה שוורץ                                                               
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 מהמלון

 שלום לכל החברים.

 של פעילות המלון ונציג לכם "על קצה המזלג" את המתרחש במלון.  2023אנו נמצאים לאחר סיום חצי שנת 

בתחילת השנה שלום אשכנזי סיים את תפקידו כמנהל המלון, אנו מאחלים לו המשך הצלחה בתפקידו כמנהל כפר 

 נהר הירדן. 

צבורות ע"מ שנצלח את החודשים הנ"ל   ראשונים של השנה הוצאנו חלק מצוות העובדים לחופשותהבחודשים 

בתוצאה כלכלית חיובית ואכן כך היה. כיום אנו ממשיכים מגמה זו של התייעלות ומעקב צמוד אחר ההוצאות שלנו 

לרבות הוצאות כ"א, עובדה זו מאפשרת לנו לנטר באופן שבועי את הוצאות העבודה ולהגיב בזמן אמת לכל עניין או  

 חלילה חריגה. 

[החדרים עם   400הפסח התחדשנו בריהוט חוץ חדש לחדרי "הדר גן" כמו גם בערסלים לכל חדרי קומה לקראת חג 

 הדשא]. מעבר לזה גם שדרגנו את מראה חזית הקבלה. שיפצנו את "עולם הילד" החלפנו ציוד ומשחקים ועוד....  

"סבלו" מתפוסות גבוהות כגון   החג התאפיין בתפוסות גבוהות מאוד בעיקר באותם חלקים בחג אשר באופן קבוע לא

ליל הסדר ומוצאי שבת וחג. שינוי דרמטי נוסף שהנהגנו השנה בפסח היה בליל הסדר כאשר סעודת החג הוגשה 

לאורחים במזנונים ולא בהגשה אישית כמקובל. התגובות היו נלהבות והאורחים נעזרו במזנונים במהלך כל הערב 

. שינוי נוסף שערכנו בליל הסדר היה בעניין התורנים מהקיבוץ. השנה לא  מתחילתו בעיקר לצורך מתן מענה לילדים

בהזדמנות זו אני  נעזרנו בתורנים כלל בליל הסדר, עקב המעבר להגשה במזנונים נתאפשר הדבר באופן יותר קל.
  נרתמו לפני, תוך כדי ובסוף ליל הסדר לאורך שניםמבקש להודות לכל אותם תורנים ובני משפחותיהם אשר 

 לעזרת המלון תוך וויתור על החג המשפחתי האישי שלהם.

המשך השנה מתאפיין כרגע בתפוסות "ישראלים" על פי התוכנית ואף יותר מזה, בעיקר הודות לפעולות מכירה 

ושיווק נחושות ומדויקות, משלב זה תחום "התיירות הנכנסת" עדיין לא חזר לקדמותו [זו מגמה כללית בישראל] ואנו 

 ם מול עניין זה.  מתמודדי

  100%תחום האירוח בשבת היה ונשאר קבוע וגבוה ומהווה נקודת משען יציבה להכנסות המלון. אנו כיום מוכרים  

מחדרי המלון בהינתן העובדה כי אנו חייבים לשמור חדרים למגורי הצוות העובד בשבת [הקטנים והפחות 

הגדלת דבר המאפשר  את חדרים נוספים במלון למכירה, ]. אנו נעזרים בחדרים בקיבוץ ע"מ "לשחרר" םאטרקטיביי
   באופן משמעותי. הכנסות המלון והקיבוץ 

בימים אלו אנו נערכים לקראת תחילת הקיץ במלון עם שיפוצים קוסמטיים פנימיים והחלפת ריהוט המרפסות באגף 

הוד. השנה נעזר יותר בשרותי "זה לביא" [ענף התיירות] בתחום הפעילויות בקיבוץ כחלק בתוכניות המלון לאורחים.  

 רב.נערכים להפיק מהם את המימי חופשת הקיץ הם ימים חשובים למלון מבחינה כלכלית ואנו 

 מזל טוב לנילי וגלעד אוברמן 

 להולדת הנכדה 

 בת לעפרה ויניב 

מזל טוב לאסי וג'וני ולכל  
 המשפחה 
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בשבוע שעבר פרסמנו "שעות בריכה חדשות" המותאמות לצרכי המלון ובעיקר לתיירים המגיעים למלון לקראת 

[וכידוע הם מקפידים פחות על שעות שחיה נפרדות..] לכן העברנו את "שעות המשפחה" לשעה   18:00השעה 

מחברים על הפגיעה בשגרת היום של המשפחות עם הילדים הקטנים מאוחרת יותר, לאחר שקבלנו תגובות והערות 

להחזיר את המצב לקדמותו תוך תוספת שעות בריכה ללוח הזמנים ע"מ לאפשר לחברי לביא  ולתיירים   החלטנו
 נא להתעדכן בלו"ז החדש.  –להנות מהבריכה בקיץ 

כללים המקובלים שכבר פורסמו בשבועות אנו מבקשים לחזור ולבקש כי נמשיך כחברי לביא להתנהג בבריכה ע"פ ה

הקודמים. אני חוזר ומבקש מכולם להביא אתם מגבות מהבית ואף לקחת אותם.  המגבות בבריכה הם עבור 

 שמעו להוראות המציל והקלו עליו את עניין הפיקוח על הבריכה.יהאורחים בלבד. בבקשה ה

אנו מזמינים את חברי לביא להשתתף בכל  עם בואו של הקיץ אנו מפרסמים את תכנית המלון לאורחים, 
כל שאר פעילויות המלון המתקיימות בשעות הבוקר הן עבור אורחי  17:00התוכניות המתקיימות החל מהשעה 

 המלון בלבד. 

בהזדמנות זו אני מבקש להודות לכל החברים אשר מתגייסים במהלך השבוע לעזרת המלון, החל בנשיאת מזוודות  

כל והמטבח. לאותם החברים המקיימים את הסיורים וההרצאות, לאותן המשפחות אשר ועד העבודה בחדר האו

מארחות בביתן תיירים בשבת [ תכנית מבוקשת ומאוד מיוחדת ]. לאותן נשים המלוות אורחות למקווה ובכלל לכל  

מורגש ע"י חברי לביא אשר מסבירים פנים לאותם אורחים ותיירים המטיילים ברחבי הקיבוץ, הסבר הפנים הזה 

 האורחים באופן ברור והם מציינים את הטיולים שלהם ברחבי הקיבוץ כחוויה נעימה ושלווה "המתכתבת" עם המלון. 

 תודה רבה ושבת שלום

 משה גולד

 מהתרבות

שלישי   –ערב גברים, שיתקיים ביום שני בחדר האוכל, והמפגש הקבוע שלנו ביום שלישי  –השבוע ניפגש לשני אירועים  
 יצירה! מוזמנים כולם.   –בדשא, שהפעם יופעל בחסות בנות השירות המדהימות שלנו, בהובלת נופך היקרה. הפעם בתכנית 

 

 סופ"ש נעים לכולם! 

 ו. תרבות 

 
 מהספריה 

 . 16.45) נקיים שעת סיפור בספריה לילדים בשעה 10.7"א תמוז ( כ  ביום ב

 לאה קפלן תספר סיפור ל"ימי בין המצרים" 

 נשמח ראותכם  

 לאה ואפי.                             

 מועדת שיכון : 
 בשעה טוב ומוצלחת 

 , מעל חיים ואניקה  89.3 שביט ומעוז ליפניק נכנסו לבית

 �🌹🌹🌹� לשמחות בבית זה ושיזכושהיה מהנה  

 ועדת צעירים:מ
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 חדש על המדף/"לצמוח ולגדול בחופש הגדול" 

 לילדים ונוער 

 האם בעצם איש הכלב רע עד העצם.  קפטן תחתונים:מחבר סדרת  דאב פילקימאת   קול הכלבים -איש הכלב

ממלכת האופל טרפן הסוס המכונף מאת אדם בלייד: גחלת ציפור האש המופלאה אי שם בממלכת האופל. מי יציל   -השרביט והחרב
 אותה. 

מאת רן כהן אהרונוב. איורים יניב שעוני: שמונה ימים לפני החופש הגדול מופיע מתחת לבית העץ  לשחרר את כפיר  –ילדי בית העץ 
 . הם נקלעים לפרשיה מסובכת ומותחת. אורח משונה. מאיפה הגיע ולמה דווקא אליהם

הם אומרים ש"אני לא אמיתי" אמר עמיח. אילו היה ספר שעוסק בנושא הייתי מספרת  ע. בית יעקב: מאת  התעודה של עמיחי
 לחברים שלכם. 

 ספר עב כרס בסדרת הפנטסיה המצליחה "קלע הכשף" סבסטיאן דה קסטל: מאת מנתץ הכתר 

סדרת ספרים חדשה. הסיפורים מזמינים את הלדים לבלות עם רוני בחיי היום יום.  ספורוני. :  -רינת הופרמאת הסינור של רוני 
 לבלות בבית ובחוץ. 

 אין כמוה. מאת הרייט מונקסטק. מאנגלית :עטרה אופק.  -איזדורה מון והכוכב הנופל.חצי ארפדית חצי פיה

 איזדורה היא מיוחדת כי היא שונה 

 הפעתעות.עלילה מלאת : מאת קוטל המלכה  
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 : גלילה רון פדרמאת  היהודים הנסתרים -מנהרת הזמן

 שרון ואני קיבלנו כתב חידה לפתור בשלושה ימים. 

 האם זה הגון לפנות למנהרת הזמן שתעזור לנו? איך עטלפים יכולים לעזור לנו? השאלה הכי גדולה  

 מה קרה שיהודים נדרשו להתנצר או לעזוב את המדינה.?  

 למבוגרים 

הלימוד מאפשר היכרות   לימוד החשיבה ההכרתית שנמסר מפי ימימה אביטל.אלומה לב: מאת לימוד ימימה   -ך יתנגןעד שליב
 מודעת עם חלקי הנפש השוכנים בנו. 

תעד שטעות הרסנית שלה הורסת חיים של אדם חף מפשע. כל    קיטי לוגן חוגגת על פסגת העולם ססילה אהרן:מאת מאה שמות 
סיפור שהעורכת שלה שהלכה לעולמה ביקשה שתכתובת והותירה  סביבתה מפנה לה עורף טאך היא מאמינה ביכולתה לספר סיפור.

 שמות.  100לה קצה חוט רשימה של 

   לוסי פולימאת   רשימת המוזמנים

לב לפרטים הקטנים הנחשפים בעברם של  יקה של אגתה כריסטי הגדולה...שימו הכלה החתן השושבין החברים הגופה.הקלאס 
 הגיבורים. הם כולם רמזים. 

: הם הגשימו חלום ופתחו מלון קטן בריביירה האיטלקית הם לא העלו על דעתם מה יקרה לאחר  ג'פ' אוקונלמאת מלון פורטופינו 
 מכן. 

 ם עדינים מסיימת הסופרת לארוג את סיפורה של  טפניה אאוצ'י: בתפרי סמאת  האריות  מקאזה  פלוריו 

 אחת המשפחות הגדולות המפורסמות בעולם. שושלת פלוריו.מחברת הצלחה לצד כישלון. ואת המרהיב לצד הקודר. 

 קריאה מהנה ולהתראות בספריה.

 

 *************** 
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	פנחס קינא לה' וזוכה לגמול בשל כך. מהי הקנאה ומדוע היא חיובית? ובמה היא שונה מהיחס לקנאה בתרבות שלנו, שנתפסת כשלילית?


